

Inhalt

Paul Nolte / Sven Reichardt / Laura Rischbieter	
Editorial 	6
Sven Reichardt	
Aktivismus und Geschichtswissenschaft. Eine Einleitung 	
Activism and Historiography. An Introduction	8
Donald Bloxham	
History, Truthfulness, Politicization, Value Judgements	33
Peter Schöttler	
Aktivismus oder Pathos der Nüchternheit? Notizen über Engagement und Objektivität in der Geschichtswissenschaft	
Activism or Pathos of Sobriety? Some Considerations on "Engagement" and Objectivity in Historical Scholarship	51
Achim Landwehr	
Nachträgliche Vorläufigkeit. Geschichte schreiben nach der Gegenwart	
Subsequent Provisionality. Writing History after the Present	71
Ute Frevert	
Zwischen Emanzipation und Identität. Feminismus und bundesdeutsche Geschichtsschreibung seit den 1970er Jahren	
Between Emancipation and Identity. Feminism and West German Historiography since the 1970s	91
Benno Gammerl	
Ohne politischen Impetus keine gute Wissenschaft? Queer-historische Perspektiven	
No Good Science Without Political Impetus? Queer-Historical Perspectives	111
Joël Glasman	
Wer hat Angst vor der Globalgeschichte? Aktivismus und „Außereuropa“ aus feldtheoretischer Sicht	
Who's Afraid of Global History? A Field Theory Looks at Activism and "non-Europe" in Germany	126

Stefan Rinke

Zwischen Öffnung und Leugnung. Diktaturverarbeitung, Geschichtsschreibung und Aktivismus in Chile seit 1990
Between Opening up and Denial. Coming to Terms with Dictatorship, Historiography and Activism in Chile since 1990 150

Nancy Rushohora

Tanzania and the Apparent Lack of Restitution Activism 168

Stephen Milder

Environmental History and the End of History 182

Simone M. Müller

Nur noch kurz die Welt retten. Umweltgeschichte und die Herausforderungen der Gegenwart
Just a Moment to Save the World. Environmental History and the Challenges of the Present 194